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V dňoch 19. až 21. októbra (streda až piatok) sa uskutočnil zájazd, ktorý usporiadala Nadácia Slovakia

Christiana pre výhercov losovania, do ktorého boli zaradení členovia Fatimského Apoštolátu. S výhercami

mohol cestovať aj jeden ich príbuzný, no keďže jedna účastníčka sa zo zdravotných dôvodov zájazdu

zúčastniť nemohla, cestovali napokon štyri osoby. Okrem vylosovaných účastníkov a nimi zvoleného

sprievodu sa zájazdu zúčastnili ešte dvaja zástupcovia nadácie (ja a druhý Matej) a sprievodca cestovnej

kancelárie Awertour, otec Ľudo.
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Streda

V stredu ráno sme výherkyňu pani Annu s jej sestrou pani Viktóriou a výherkyňu pani Janu s jej dcérou –

taktiež Jankou – uvítali v našej redakcii a po kratšom posedení sme sa vybrali na cestu. Vonku nás už čakal

mikrobus, za volantom ktorého sedel pán Vladimír Maštrla, majiteľ cestovnej kancelárie Awertour. Tá sa

orientuje na kresťanské zájazdy a púte. Bolo to práve na viedenskom letisku, kde sme sa stretli aj s naším

sprievodcom, otcom Ľudom.

V Portugalsku sme pristáli okolo 6. hodiny miestneho času a zastihol nás… veľký lejak. „Som tu už

desiatykrát,“ rozhovoril sa otec Ľudovít, „no takýto lejak som tu ešte nezažil. Určite nie v októbri.

“ Nasledovala cesta do Fatimy, kde sme dorazili večer okolo ôsmej hodiny. „Máme veľké šťastie,“

upozorňoval nás náš sprievodca, „že náš hotel je len cez cestu od baziliky. Niekedy totiž musíme

kráčať aj pol hodiny od hotela ku bazilike.“ Hotel patril medzi tie lepšie v dnes 5-tisícovej Fatime. Po

večeri sme sa šli pozrieť na mohutné hlavné námestie, na ktorého konci sa jagala vysvietená Bazilika Panny

Márie Ružencovej.
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Štvrtok

Vo štvrtok ráno sme mali raňajky už o pol ôsmej, keďže nám otec Ľudo prisľúbil ťažký a dlhý deň. Následne

sme sa opäť presunuli na námestie potiahnuté asfaltom, ktoré pripomínalo pristávaciu dráhu pre veľké

lietadlá. „Na kopci, kde je bazilika, pásli deti svoje ovečky,“ vysvetľoval náš sprievodca, „kým dole

nižšie vľavo je kaplnka na mieste, kde sa deťom zjavila Panna Mária.“ Kaplnka je otvorená a

nachádza sa v nej nádherná socha Svätej Panny. Ľudia sa tam k nej modlia a prosia o milosti do svojich

životov.

Po vysokých schodoch sme sa postupne vyštverali až k ťažkým dreveným dverám baziliky. Je to jedna z tých

netypických stavieb, ktorá – hoci je moderná – predsa v sebe uchováva krásy staviteľských slohov minulosti.

Vo vnútri jej dominuje veľké vyobrazenie Panny Márie korunovanej troma Božskými osobami vytesané

priamo do povaly nad oltárom. Vpredu sú aj hrobčeky svätých detičiek z Fatimy. Pre množstvo hlučných a

doslova neprispôsobivých turistov tu však človek pokoj a ticho len tak nenájde. Nasledovala súkromná svätá

omša v jednej malej kaplnke pod bazilikou.

Úplne iná bola situácia pri neďalekej krížovej ceste. Tá sa nachádza v miestach, kadiaľ detičky viedli svoje

ovečky na pašu. Vedie ňou chodník s nízkym kamenným múrom. Z oblohy padal jemný dáždik a na lesklej

cestičke, vedúcej fatimskou prériou plnou figových stromov, si človek pripadal ako na ceste do neba. Nič na

tom nemenil ani fakt, že šlo o cestu krížovú. Naše výherkyne, i keď niektoré boli už vyššieho veku, sa na

cestičke držali statočne. Asi uprostred cesty sme narazili na vskutku netypické „zastavenie“ – tvorila ho

veľká socha Panny Márie.

„Tak práve tu sa v auguste 1917 zjavila Panna Mária deťom,“ vysvetľoval otec Ľudovít. „Deti boli
predtým zadržané miestnymi úradmi a v stanovený čas už nestihli dobehnúť hore na kopec. A
tak sa im Panna Mária zjavila práve tu.“



Na konci krížovej cesty čaká návštevníkov útulná kaplnka svätého kráľa Štefana Uhorského. Je taktiež

urobená v modernom, no zároveň veľmi decentnom štýle. „Maďarskí veriaci zo zahraničia celú

krížovú cestu v 50. rokoch zaplatili,“ ozrejmil nám náš sprievodca, čo všetkých prítomných udivilo.

Navštívili sme tiež rodný dom Lucie, ktorý stojí neďaleko.

Po večeri a oddychu sme sa opätovne presunuli na námestie ku kaplnke zjavenia, kde sa dav ľudí v

prítomnosti biskupa modlil ruženec. Potom nasledoval sviečkový sprievod okolo námestia spolu so svätou

Eucharistiou. Šlo o zvláštny nadpozemský zážitok, ktorý si všetci zúčastnení pochvaľovali. Našťastie

nepršalo a aj vzduch bol o čosi teplejší.
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Piatok

Piatok bol deň posledný – no stále značne dlhý. Po raňajkách a svätej omši sme sa rozhodli, že sa do Baziliky

Panny Márie Ružencovej pôjdeme pomodliť túto jej najobľúbenejšiu modlitbu. Vzhľadom na to, že bola opäť

plná rozháraných turistov, sme svojou skromnou modlitbou Pannu Máriu Ružencovú azda najviac potešili

zo všetkých zúčastnených. Potom sme mali niekoľko hodín každý z účastníkov vlastný program, kedy sa

všetci rozutekali svojím smerom. Mohli sme sa modliť, či navštíviť niektorý z množstva stánkov, alebo sa len

tak prechádzať po okolí.

Navečer sme sa zhromaždili na preplnenom letisku v Lisabone, kde sme už čakali na svoj let domov.

Samozrejme, požiadali sme aj naše výherkyne a ich sprevádzajúce osoby, aby nám povedali, aký majú na

výlet vlastne názor. Pani Jana, výherkyňa nám povedala:

„Som veľmi spokojná, bol to naozaj krásny zážitok. V otcovi Ľudovi sme mali veľmi dobrého

sprievodcu. Budem na tento výlet spomínať do konca života.“

Pani Jana, jej dcéra a sprievod:

„Bol to jeden z najkrajších zážitkov v mojom živote. Všetko bolo super zorganizované. Je to pre

mňa veľká milosť a aj vy ste boli veľmi dobrí.“

Pani Anna, výherkyňa:

„Môžem celý výlet zhodnotiť jedine ako vynikajúci. Bola som veľmi spokojná so všetkým a

budem sa snažiť aj naďalej vás podporovať.“

Pani Viktória, sestra a sprievod:



„Môj názor je absolútne pozitívny. Dobre ste sa o nás starali. Som vám veľmi vďačná za túto

príležitosť a pokiaľ budem žiť, budem vás podporovať.“ (Ja len dodám, že aj pani Viktória je našou

vernou podporovateľkou.)
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Na záver

Do Bratislavy sme pricestovali v sobotu nadránom. Pre pani Annu a Viktóriu sme mali ešte prichystané

ubytovanie a nejaký doplňujúci program na sobotňajšie dopoludnie. Obe panie Janky sa rozhodli po príjazde

do hlavného mesta ísť si svojou cestou.

Samozrejme, žrebovanie o zájazd do Fatimy plánuje Nadácia Slovakia Christiana robiť aj v nasledujúcich

rokoch. Do žrebovania bude zaradený každý člen Fatimského Apoštolátu, ktorý podporuje toto dielo

najmenej 1 rok. Touto cestou sa chceme členom Fatimského Apoštolátu odvďačiť a zároveň pozvať aj ďalších

ľudí, aby sa do apoštolátu pripojili. Môžete tak spraviť na telefónnom čísle:

02/222 00 777

Pre viac informácií tiež môžete navštíviť stránku: https://fatimskyapostolat.sk/.

Fatimskí apoštoli – dostávajú pravidelne časopis Spojenectvo s Máriou, všetky naše tlačoviny ako sú

brožúrky a knižky, ako aj rôzne devocionálie (posvätené predmety). Sú tiež za nich slúžené sväté omše a za

ich úmysly sa modlia rehoľné sestry. Staňte sa apoštolom už dnes a okrem všetkých týchto vecí a výhod

môžete aj vy vyhrať zájazd do Fatimy spolu s jednou vám blízkou osobou.
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